On October 3, 2018 Carl Snowden, Convener for the Caucus of African American Leaders sent the following
email to the Anne Arundel County Chief of Police on behalf of Rev. Marguerite Morris, mother of the deceased
Katherine Morris. He wrote:

From: Carl Snowden <carl_snowden@hotmail.com>

Sent: Wednesday, October 3, 2018 3:28 PM

To: Tim altomare; Tim Altomare

Cc: Vickie Gipson; Marguerite Morris; prezaaconaacp@aol.com; rick hutzell
Subject: Clarification

Dear Chief Altomare,

The Capital published an article on October 2, 2018, that quoted Anne Arundel County
spokeswoman Sgt. Jacklin Davis as the source for the following statement, she, "pointed to
subsequent FBI and police investigations after the Chief Medical Examiner's office ruled Katherine
Morris' death a suicide".

As you are aware, Reverend Marguerite Morris the mother of the late Katherine Morris referenced
in that statement has taken issue with an "FBI" investigation having been conducted into her
daughter's death. She has vehemently denied that the FBI did an investigation.

However, | too remember being told by Deputy Chief Jerard Flemings that the FBI had reviewed this
case and had reached certain conclusions that included suicide. However, here is where we need
the Anne Arundel County Police Department's clarification on this matter.

In a letter dated August 29, 2018, in response to a Freedom of Information Act(FOIA) request from
Reverend Morris, David M. Hardy, Section Chief, Record/Information Dissemination Section
Information Management Division wrote:

"Based on the information you provided, we conducted a search of the Central Records System. We
were unable to identify any main file records responsive to your request, and therefore your
request is being administratively closed".

If the FBI is saying no records exists of them conducting an investigation in this matter, please
clarify what Sgt. Davis means about a "subsequent FBI and police investigations"? The Caucus of
African-American Leaders is meeting on Tuesday, October 9, 2018, 6:00 p.m., at the Wiley H. Bates
Legacy Center, 1101 Smithville Street, Annapolis, Maryland. You or a representative is cordially
invited to attend to explain this apparent conflicting information.

If neither you or a representative are available for Tuesday's meeting, we would appreciate a
written response to this inquiry before Tuesday. Transparency coupled with accurate information
to the public must be the hallmark of our police department.

We look forward to your response. Have a great weekend and | hope that you are a representative
are able to join us on Tuesday.

A Luta Continua,

Carl O. Snowden, Convener
Caucus of African-American Leaders
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On October 5, 2018, Tim Altomare, Chief of Anne Arundel County Police Department sent the following
response to Carl Snowden, Convener for the Caucus of African American Leaders. He wrote:

October 5, 2018
Mr. Snowden,

Thank you for providing me an opportunity to provide some clarification on the history
of the multiple investigative additions and reviews conducted on the Katherine Morris death
investigation. In the interest of continued transparency, | would like to share with you the
below timeline of events related to reviews conducted of the Katherine Morris investigation:

e May 6, 2012: Katherine Morris was discovered by Mall Security deceased within her
vehicle.

e Review of video surveillance: Katherine’s vehicle arrived on May 5, 2012 at 1854 hours
and parked at 1858 hours. Katherine was found deceased at approximately 0530 hours
the next morning. In full disclosure, while downloading the video evidence, Anne
Arundel Community College Security personnel accidently deleted a portion of the
video. Before this occurred however, Chief Gary Lyle of the Anne Arundel Community
College Police Department reviewed the video in its entirety and confirmed that NO
ONE entered or exited Katherine’s vehicle in the time it was parked there prior to her
body being found. Also, a forensic review of Katherine’s cellular phone inside the
vehicle showed messages clearly indicating her suicidal intent.

e May 2012: The office of the Chief Medical Examiner officially ruled the cause of
Katherine Morris death as Carbon Monoxide Intoxication with the manner being suicide.

e June 2012: Upon hearing concerns brought forward by Reverend Morris, Chief James
Teare directed that the case be reopened. It was assigned to Anne Arundel County
Homicide Detective Vincent Carbonaro. Detective Carbonaro learned from a University
of Maryland College Park Police report that Katherine had attempted suicide in
December 2011. The additional investigation findings were consistent with the prior
finding of suicide.

e August 2012, Reverend Morris requested the US Army to conduct an investigation into
Katherine Morris’ husband (Isaac Goodwin) who was stationed overseas at the time of
her death. They confirmed Mr. Goodwin was in Afghanistan at the time of Katherine’s
death.




March 2013: Chief Larry Tolliver, upon learning of continued concerns held by Reverend
Morris, requested the investigation be reviewed by the Anne Arundel County State’s
Attorney’s Office. That office reviewed our case file and documents provided by
Reverend Morris including military documents. The SAO concluded that while Mr.
Goodwin’s conduct in relation to Katherine was reprehensible, there were no criminal
actions in Anne Arundel County.

November 2013: After taking office and hearing of Reverend Morris’ continued
concerns, Chief Kevin Davis requested that a panel of veteran Prince George’s County
Homicide detectives review the Katherine Morris investigation. In February 2014 they
concluded that Katherine’s death was a suicide.

November, 2013: In the same time frame, again in response to Reverend Morris’
concerns, we requested a retired Montgomery County Homicide detective then
employed as Anne Arundel County Cold Case Analyst to review the investigation. They
determined the findings were consistent and still remained a suicide.

February 2015: County Executive Schuh, State’s Attorney Wes Adams and | met with
Reverend Morris and her family. We heard her concerns and AGAIN re-opened the
investigation. At this time | ordered further forensic examination of items recovered
inside of Katherine’s car.

May 2015: Reverend Morris turned over digital evidence to the Anne Arundel County
Police Department. Reverend Morris believed this evidence showed Katherine’s cellular
phone moving in the hours before her body was found. | directed the data to be
reviewed by a Digital Forensics Lab. An analysis of the data showed that the phone was
maintaining a database of cellular towers surrounding it rather than it moving. The
report from the lab was given to Reverend Morris.

Summer 2015: Again because of Reverend Morris’ concerns, Dr. Aronica-Pollack of the
OCME conducted in depth research into carbon monoxide deaths. She researched 204
CO2 deaths. 20 of these cases were suicides with charcoal grills and 13 of these were in
a car. Reverend Morris provided a list of 22 concerns, including the same digital
evidence provided to AACOPD in May was also turned over to the OCME. Finally, the
doctor re-examined the positioning of Katherine’s body in the car and burns she
suffered. In conducting her research and review, Dr. Aronica-Pollack reached the same
conclusion as the contract Digital Forensics Lab. After her further review, Dr. Aronica
Pollack still concluded the death of Katherine Morris was a suicide.



It is important to note that the OCME is the entity that determines that cause and
manner of death in Maryland. Dr. Aronica-Pollack concluded, “None of the points
brought to our attention lead us to believe foul play was involved in any way. In fact,
the manner of suicide is supported by the information gathered.”

e May 2015: The Anne Arundel County Police Crime Lab prepared a DNA report after the
examination of items recovered from Katherine’s vehicle. DNA testing results that were
sufficient for comparison all matched Katherine’s DNA.

e June 17: The Baltimore FBI Office contacted the Anne Arundel County Police after
Reverend Morris requested the Department of Justice review the case. FBI Baltimore
met with Anne Arundel County Police Homicide Unit and was briefed on the
investigation. This briefing included each of the subsequent steps listed above and the
exhaustive work put in by the OCME After this meeting, no further questions were
posed by the FBI.

e Fall 2017: In an effort to bring closure to Reverend Morris’ concerns, | requested
Retired Baltimore City Homicide Detective/Sergeant currently serving as our cold case
analyst again review the investigation and findings. After his review was completed he
concluded the death of Katherine was a suicide.

| sincerely hope this information helps to clarify and shed light on efforts made by several
Anne Arundel County Police Chiefs in the years following the untimely death of Ms. Katherine
Morris. The Anne Arundel County Police Department truly empathize with Reverend Morris for
the loss of her daughter and sincerely hope she can someday find closure. Despite exhaustive
efforts spanning 7 years, we are, unfortunately, left to conclude that Katherine’s death was, in
fact, a suicide.

Sincerely,

Timothy Altomare
Chief of Police



The following is Rev. Marguerite Morris’ response to the letter sent by Police Chief Tim Altomare on
Oct. 5, 2018. It’s lengthy but contains copies of documents substantiating the Morris family’s 6 %
year claim of the falsification, manipulation and suppression of facts in reports about the death
investigation of Katherine Sarah Morris. This misinformation has been repeatedly and deliberately
put to the public to deter support and harm the character of Rev. Marguerite Morris.

Morris writes: While we appreciate the response but see that once again the AACPD have
chosen to present false, misleading and or manipulated information to debase Rev. Morris’
efforts and those of forensic and investigative experts from around the country. All to avoid
full disclosure of truth and transparency in the mishandling of the death investigation of an
African American woman named Katherine Sarah Morris (Kathy). The primary point and
reason for the forming of C.A.S.T. (Citizen’s Actively Seeking Transparency) is that most
responses and opinions that confirm the police department’s claims are based on persons
solely only reviewing their file. The file that is put together by a biased police department

where facts are suppressed, information omitted and truth manipulated. See the following
professional responses that are factual and not based on emotion or conjecture. This
information is not contained in the police files, even though much of it was passed on to
them. The responses below are also the results of multiple MPIA request to the AACPD, the
OCME, the AAC Community College and the UM Campus Police.

1. Chief Altomare states “May 6, 2012: Katherine

Morris was discovered by Mall Security deceased Below is the internal communication from

AACPD about fingerprints and DNA

within her vehicle. “
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Morris’ response: AACPD also state that the
exterior of the car was not fingerprinted because
it was raining, but a recent review of the death
scene photos show dry ground and a dry car.

Morris states that the death scene photos show an
open can of soda and water bottles - none of which

(according to internal reports) are fingerprinted or

checked for DNA.

Death scene photo of can of open soda with
straw in it.

Chief Altomare states “Review of video surveillance:
Katherine’s vehicle arrived on May 5, 2012 at 1854
hours and parked at 1858 hours. Katherine was
found deceased at approximately 0530 hours the
next morning. In full disclosure, while downloading
the video evidence, Anne Arundel Community
College Security personnel accidently deleted a
portion of the video. Before this occurred however,
Chief Gary Lyle of the Anne Arundel Community

College Police Department reviewed the video in its

Photo shows can sitting behind drivers seat on
floor board. It was not fingerprinted or tested
e it was parked for DNA

entirety and confirmed that NO ONE entered or

exited Katherine’s vehicle in the t

there prior to her bOdy belng found. Door handles and rear armrest are not

fingerprinted

UGN T R ENEE (hief Lyle states no one ever exited or entered the car
27 veteran of the AACPD with a

background in Y=l Police report reads
investigations. His videotaped
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they did not know why the footage was missing.




Morris’ Response: The AACPD for six and a half
years have repeatedly claimed other reasons for
the missing footage as documented in their own
internal memos and other communications.
They claimed for the first year that the video did
not play for compatibility reasons. In 2013 they
changed the story to it not playing because the
video was motion sensitive.

Now they give us a third version about the
missing or altered surveillance tape. The good

news is that we now see that MY claims over

the past 5 % years, that the missing

surveillance footage was not because of

motion sensitive cameras has been the
truth! If | knew it, then why didn’t
the police know it after six alleged

reinvestigations? this
information was repeatedly reported to the FBI,
the NAACP, the States Attorney’s Office, the
OCME and any other agency reviewing the
AACPD file. THEY ALL SAW A LIE OR AS THEY
WOULD PUT IT A MANIPULATION OF THE TRUTH
IN REPORTING BY THE AACPD.

The recorded deposition of Chief Gary Lyle,

Yet false

clearly tells a different story. That videotaped
deposition is available on the internet on you-

tube. Again, this falsified information was

repeatedly claimed by the AACPD as the reason
Ty

for all missing May 6, 2012 video surveillance
footage, was presented to the Homicide Panel or
so called Cold Case Review Committee and any
others reviewing the file.

They now want to come with full disclosure
about a manipulated truth and then rely on the
credibility of unverified conflicting statements of

Below is the abbreviated version (heading info removed) of
the internal police communications, that any one including
the FBI, SAO, OCME, Governor’s Office and all other agencies
have seen.

the retried AACPD Officer reporting the info.

Inter-Office Correspondence
PFebruary 7, 2014

To: Chief Kevin Davis
Chief'of Police

Per the request and recommendations of the Cold Case Review Committee the following
points/facts were re-examined and reviewed regarding the Katherine Morris Suicide:

= Qbtain particulars on the surveillance video activily capturing Ms. Morris® vehicle
as she commitied suicide and answer Mrs. Margarite Morris request regarding
“missing” footage.

o Attempt to establish if Katherine Morris purchased the disposable charcoal grilis
utilized as the method to commit suicide.

s Forensically examine the packaging of the disposable grills, nighttime sleep aid
pill bottle and lighter recovered fiom within Ms. Mortis” vehicle to ascertain if

any foreign fingerprints are present.

Based on the above requests Homicide Detectives filed Court Orders looking into the
financial records of Ms. Katherine Morris. It was found she had one (1) credit card in her
name, A Court Order was served on “Barclaycard Company” requesting defailed
purchase and billing records for said card covering the time period March 17, 2012
fhrough May 16, 2012 (the date of the suicide was May 6, 2012). The requested statement
vetuened, “No Transaction Activity al This Time” and “decount had a balance during the
time pertod noted, however no iransactions carme through”. Indicating Ms. Mortis had
not made any purchases in the time frame examined with said credit card.

Homicide Detectives also met with representatives from Wal-Mart in order (o establish if
racking the grills purchased was possible though their imemalv in\'el?tory controls. Wal-
Mart did recognize the product and acknowledge selling them in their stores. However,
due to the item being “seasonal® in nature their sales are not tracked.

The Evidence Collection Unit also attempted to process the recovered grills, pill bottle
and lighter for latent prints. All items were both Cyanoaclylatg Fume processed and
dusted with black powder, There were no viable samples obtained.

The video originally obtained of Ms. Mouris’ vebicle parked near the copnmmi\y col}ege
where she committed suicide was recorded and captured by Anne Arundel Copnmmm'
College security cameras. Mrs, Margarite Morris expressed concerns that portions of the
video were missing o the video had been disturbed, This is most likely due to the fact
there are several hours of footage where there is no motion on thg screen and it appears as
if the recording is “paused”, The video is motion activated and will on%y record if the
cameras observe movement within the recorded area. Homicide defectives spoke to the
DireGior o Pablic Safety for the Communtty College Mr. Gary Lyle who offered to write
a letier to Chief Kevin Davis regarding the functionality and integrity of the footage
captured, Said letter should already have been reccived by the Chief’s Office. Ml Lyle.:
advised he has previously been deposed regarding this matter by Mrs. Margarite Mom.s’
attorney at which time he stated same. Mr. Scott McDaniel who works for Ea[l'lh Security
and is the person responsible for the installation and maintenance of the security cameras

was spoken to and also verified the cameras only record when motion is detected.

All of the above facts and findings were presented to the Cold Qase Review (_Zommittee
on Monday, February 3, 2014 and it is their opinion this case displays no evidence of
anything other than a suicide.




Chief Altomare states “Also, a forensic review of Katherine’s cellular phone inside the

vehicle showed messages clearly indicating her suicidal intent.”

Morris’ Response: There is plenty of data to rebuke this but far too much for this letter.

However, persons of interest, one of whom had a habit of borrowing other persons

phones (If AACPD Officers will recall in the Ramirez case the mistress was using the
soldiers phone to send messages to the wife and to post to social media as if she were
the husband.) In Kathy’s case, the mistress used various aliases on the computer and

also had a habit of borrowing other person’s phones and identities.

statement from the AACPD that says someone
was seen near Kathy’s car. One of the persons
of interest had a vehicle similar to this one
that is seen pulling away from Kathy’s vehicle
in a twelve minute window of time where the
last communication came from her phone.
That person has a degree in forensics, would
not allow her statement to be recorded and

was never alibied. (All documented and factual)

Above is a

3. Chief Altomare states “May 2012: The office of the Chief Medical Examiner
officially ruled the cause of Katherine Morris death as Carbon Monoxide Intoxication

with the manner being suicide.”

Morris’ response: The cause of death is not
disputed. It is the manner in which the carbon
monoxide was introduced into Kathy’s system
that is disputed. MPIA responsive documents
show that the suicide ruling by the OCME was
done in less than 48 hours following Kathy’s
death with no investigation by AACPD.
AACPD’s own reports confirm that the M.E.
was predisposed to suicide, only did a partial
autopsy, and never considered any other
possibility. The OCME did not do an
independent investigation. The OCME relied

on the information provided to them by the
AACPD who in our opinion “played them like
a well-oiled machine”.

Below is an internal communication between
the Office of the Chief Medical Examiner
(OCME) and the AACPD referencing being the
second draft of a letter bringing up the
question. Was it co-authored and therefore a
conflict of interest? The OCME’s opinions are
supposed to be independent.

10/17:2016 Ocmemd.org Mail

L\ 1 A LAND

Office of the Chief Medicsl Examiner

Aronica, Patricia <aronicap@ocmemd.org>
To: John Poole <q02212@aacounty.org>

Here is the DRAFT of out letter to Ms. Marris

1
dical Examiner

29 Second Morris Lefter.docx
4 21k



4. Chief Altomare states “June 2012: Upon hearing concerns brought forward by
Reverend Morris, Chief James Teare directed that the case be reopened. It was assigned
to Anne Arundel County Homicide Detective Vincent Carbonaro.”

Morris’ response: AACPD have failed to explain this internal statement made about a
direct order given to Det. Carbonaro in reference to the alleged reinvestigation.

Sirs,

Per the direction of Chief Kevin Davis (as a result of the Cold Case Review Team nxeeting_)‘detectw'es
have made attempts to prove Ms. Katherine Morris in fact purchased the charcoal grills utilized to kill
herself. An attempt with Wal-Mart to track the purchases via UPC code and brand/product specifics
vielded negative results. Wal-Mart advised the item is not tracked spe(_:lﬁcal_ly_ enough to indicate whe‘n
and where they were purchased. As a result of this information Detective DxPletfr(') contacted the State's
Attorney's Office in an attempt to retrieve a court order for Ms. Katherine Morris bank statemenlts to
reveal if she had a transaction related to the purchase of the aforementioned materials. The Sta‘;iel 's .
Attorneys Office has indicated this is a closed investigation and they may not ha_vedthe? legal aN 5? f?n S
honor the request based on the fact we are not investigating a specific crime. This decision 1s

and Ms. Leitess is being consulted to see if our request may be honored.

Evidence Collection has re-processed all of the grills, packaging as well as the recovered lighter and
were not able to obtain any jdentifiable latent fingerprints.
orough and capable investigator did not

above details due to

i is an extremely th : :
‘ As a side note: Detective Sl Whot;fe fact he was given specific marching orders regarding the

iginally acquire the :
(i)rf;tial inzes(t?gaﬁon and instructed not to deviate from same.

-S—gt. John Poole ff
Criminal Investi

410-222-3456 : g
443-336-8217 (C
JPoole@aacoul
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Morris states that released documents verify that Det. Carbonaro was selective in his
reporting and suppressed any facts that would have been relevant for a non-suicide
finding, and did so on multiple occasions, as you will see in the following.

5. Chief Altomare states “Detective Carbonaro learned from a University of Maryland
College Park Police report that Katherine had attempted suicide in December 2011. The
additional investigation findings were consistent with the prior finding of suicide.”
Morris’ response: This is false. MPIA request were sent to UMC police and released
documents reviewed. Direct phone calls were made to Campus police about their
records related to this claim. It was Rev. Morris who called 911 because she was over
ninety minutes away from the campus requesting a wellness check on her daughter as
a precaution. Her daughter had expressed feeling suicidal the night before, but had not
acted on those feeling. 911 operators in turn contacted campus police who assumed it
was a suicide attempt in progress. Kathy was found sitting by her window, completely
cooperative including voluntarily going with officers in what was standard operating
procedure to be medically evaluated to ensure she was not a danger to herself.




6. Chief Altomare states “August 2012, Reverend Morris requested the US Army to
conduct an investigation into Katherine Morris’ husband (Isaac Goodwin) who was
stationed overseas at the time of her death. They confirmed Mr. Goodwin was in
Afghanistan at the time of Katherine’s death.”

Morris’ response: May we respectfully remind the AACPD that just like in the death of a
white female named Karyln Ramirez at the hands of a U.S. soldier who convinced his
long time mistress to do his bidding, there was a mistress and another women involved
in this case. Their names are Sgt. Latoya King and Damaris Brown and at the time of
Kathy’s death records show that both of those women lived within 40 minutes of the
UMD campus and had initiated contact with Kathy 72 hours before her death. Both
persons of interest, spent three hours emailing and calling the deceased on the phone.
She finally returns their phone calls. Neither individual was ever alibied. In his 2012
police report Det. Carbonaro chooses to only report a part of these important facts as
seen below.

Detective Carbonaro in his
reinvestigation report mentions 2 calls

made by the victim. His exact
comments are below

B Miss Morris called and
0 hours on May 2% 2012, lled ar
ed Ms. Brown’s cellular phone 10 speak with Miss
jon of Miss Mortis’s iPhonedconﬂmed that she
d 1727 hours on May 2" 2012. Ms. Brown

Ms. Brown told me that at about 170
spoke with Sergeant King. Sergeant King us
Morris. Call history obtained in an examinat
made two calls to (347) 931-8643 at 1.726 hours an

In the outgoing call section of Miss Morris’s call record, 1 observed two calls to (347)
931-8643 on May 2" 2012, 1 obtained subscriber information and call records for this number
{by subpoena from Verizon and confirmed that this number / account belongs to Damaris Brown.

NY, USA ¥

What Detective Carbornaro does not mention
are calls and emails made to the victim over a
span of 3 hours prior to her returning the call

| 1 (347) 931-8643
} NY, USA

May 2, 2012

1 (347) 931-8643
NY, USA

Create New Contact
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Morris’ response: Records show the
One page of subpoenaed phone records reflect that Sgt.

mistress Sgt. Latoya King lawyered Goodwin’s three year military mistress (he was only married to
up immediately in this case. AACPD Kathy for 9 months) violated a written direct order and was

never attempted to question her.

show that Sgt. King was given a ?f‘zr_(_)}enir}on‘%%OSgit%EO!'(’ing"éZOItr%ZVOZOT4;’/:.7;(;—:/@;(;vn;;lefe%Z(;;et%ZOWEé’Z

written direct order from the military N mm —_——
to have no contact with Sgt. Invoice Number Account Number D
Goodwin. She violated that order el

over 60 times in the 30 days Detail for laasc J Goodwin: 803-655-5756
immediately following Kathy’s death. Voice
. . [ Dae Time fumber il
IN his written report Carbonaro 0100 8056007432 peak uam:- oia 73
icam L Colsmaia SC 4
. 510 10434 703-490-0250 Paal
states that Sgt. King was not O R Rl T :::: sk 1
. . . . . . cooguan VA 1
available for questioning omitting @ T 0Uh 0000 | pea waunon i 1) i r
@ 570 1015A 7034930250 Peak  MzMAw gl B p
the fact that she had obtained a @ o T 0 eeozm | ek Ve Cot | oamen )
© 510 10208 703-498-026¢ Peak  M2MAlow hicago L Occoquen VA 3
lawyer. She is never questioned. 910 10Z1A 709781007 Peak  Puankion taok L ) )| ok VAT
610 10:22A ' 803-508-7487 Peak  M2MAJow heagL RN 3
. . 510 10:20A BO3-608-7482 Feak  MZMAlow Chicag & Golimbia
The best friend of Sgt. King was o 50 07A 70428 Pesk | WalAbow Fay ¥ 3
o OceoguanVA 1
. . 510 1041A 803-960-8760 Peak . PlanAliay Cobumtia
Damaris Brown conveniently and & 510 105A TSA0% | Peak  MMAow ::: owi t
. . 510 171:06A 7037674701 Poak ow!
coincidentally has a bachelor’s I S e e ::: S :
degree in forensics, drove a vehicle e e e oL Sewed ||
ke 3 8
similar to the one seen pulling away e T e e Eoh . Seg =
284  B03-606~ A Chicago L Incoming CL 4
from the Kathy’s vehicle on the S0 1136 BS-GI6TIS | Pesk  WaAWow Dol comasc w
. . 510 1152k 703-767-6720 Peak  PlanAlow Chcagoll Alezandriz VA ®
available surveillance tape; and who Sn0 35T BIO-BSAEIS | ek Paion MogaVA | TarFeeol T
. 510  348P B03-606-7195 Peak  M2hAow Adington VA Colymba SC 1
subsequently, (along with her L T T o B ;
510 349P 910-587-5753 Peak  PenAlar Arington VA Fayettevi NC 20
husband) make statements that they B v o Bausow MngniA_rowmmgad \
are told on Sat. May 5, 2012 by a St A O MM Pk eMw D .
540 438P  718-219-6160 Peak  Panmiow Aexanaic VA 9 23
crying Sgt. Latoya King that Kathy RS b Pk Mo o L L] ‘
. . & 0 5365 705-498-0250 Peak  M2MASoW Springiel VA Occoquan VA 3
was dead. Her body is not found until | @ @ s wiasms ek v SrbgteVA Ocoqmn e 7
. 610 5547 888 -545-8019 Peak  PlanAlow Springtel VA Tak-Free CL 8
the morning Of May 6, 2012. U0 651P 603-209-2412  Peak  Pankiov NeandiaVA  Colmele SC v
» 10 712 103-498-025% Peak  MZMAlow ANeandia W Ocooquan VA 2

Note: Phone records also show that Sgt. Goodwin made a nine second phone call to the
Kathy from Afghanistan on May 4, 2012. He is never questioned about the content of

that call.
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7. Chief Altomare states “March 2013: Chief Larry Tolliver, upon learning of continued
concerns held by Reverend Morris, requested the investigation be reviewed by the Anne
Arundel County State’s Attorney’s Office. That office reviewed our case file and
documents provided by Reverend Morris including military documents. The SAO
concluded that while Mr. Goodwin’s conduct in relation to Katherine was reprehensible,
there were no criminal actions in Anne Arundel County.”

Morris’ response: Quite simply the office reviewed the AACPD’s case file with already
documented misinformation, manipulated information, and where key facts that might
have brought into question the erroneous suicide ruling were suppressed.

8. Chief Altomare states “November 2013: After taking office and hearing of Reverend
Morris’ continued concerns, Chief Kevin Davis requested that a panel of veteran Prince
George’s County Homicide detectives review the Katherine Morris investigation. In
February 2014 they concluded that Katherine’s death was a suicide.”

Morris’ response: A determination after the panel both received and reviewed false
misleading and manipulated information that was presented to them by the AACPD.
Please see photo’s below.

9. Chief Altomare states “November, 2013: In the same time frame, again in response to
Reverend Morris’ concerns, we requested a retired Montgomery County Homicide
detective then employed as Anne Arundel County Cold Case Analyst to review the
investigation. They determined the findings were consistent and still remained a
suicide.”

Morris response: A determination dafter that person both received and reviewed false
misleading and manipulated information that was presented to them by the AACPD.
Also released MPIA documents contain no reference, no information, no notes or
reporting about any such review. It is not mentioned in_any of the released internal
email communications.
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Morris response: According to the
following internal memo, the
homicide panel asked three
questions of the AACPD before
rendering a decision. What they got
were false and or manipulated
responses and anything that might
have inferred anything other than

Below are excerpts from an internal memo sent to
Kevin Davis about the homicide panel.

Per the request and recommendations of the Cold Case Review Committee the following
points/facts were re-examined and reviewed regarding the Katherine Morris Suicide:

= Qbtain particulars on the surveillance video activity capturing Ms. Mouris® vehicle
as she committed suicide and answer Mrs. Margarite Morris request regarding
“missing” footage.

= Attempt to establish if Katherine Morris purchased the disposable charcoal grilis
utilized as the method to commit suicide.

s Forensically examine the packaging of the disposable grills, nighttime sleep aid
pill bottle and lighter recovered from within Ms. Mortis” vehicle to ascertain if

suicide was not reported
panel.

On the first point. From
mid-2013 to mid-2018 the
AACPD reported the
surveillance tape footage
missing because of
the statement ‘
shown here.

Again, this is what is
communicated to anyone
reading the reports.

to the any foreign fingerprints are present.

The video originally obtained of Ms. Morris’ vehicle parked near the community col}ege
where she committed suicide was recorded and captured by Anne Arundel Community
College security cameras. Mrs, Margarite Morris expressed concerns that portions of the
video were missing ot the video had been disturbed. This is most likely due to the fact
there are several hours of footage where there is no motion on thg screen and it appears as
if the recording is “paused”. The video is motion activated and will on}y record if the
cameras observe movement within the recorded area. Homicide defectives spoke to the
Director of Pablic Safety for the Community College Mr. Gary Lyle who offered to write
a letter to Chief Kevin Davis regarding the functionality and integ_rity of the footage
captured, Said letter should already have been received by the Chief's Office. .Mr. Lylg
advised he has previously been deposed regarding this matter by Mrs. Margarite Mom.s’
attorney at which time he stated same. M. Scott McDaniel who works for Eat}h Security
and is the person responsible for the installation and maintenance of the security cameres
was spoken to and also verified the cameras only record when motion is detected.

As you can see in 2018 they change the story to “In full disclosure, while downloading
the video evidence, Anne Arundel Community College Security personnel accidently
deleted a portion of the video.”

13



On the second point the panel

ask. l v A?t?mpt to establish if Katherine Morris purchased the disposable charcoal grilis
utilized as the method to commit suicide.
The AACPD responded Based on the above requests Homicide Detectives filed Court Orders looking into the
financial records of Ms. Katherine Monis. It was found she had one (1) credit card in her
name, A Court Order was served on “Barclaycard Company” requesting defailed
)

purchase and billing tecords for said card covering the time period Maxch 17, 2012
through May 16, 2012 (the date of the suicide was May 6, 2012). The requested statement
vetuened, “No Transaction Activity at This Time” and “Account had a balance during the
(ime period noted, however no fransactions came through”. Indicating Ms. Morris had
not made any purchases in the time frame examined with said credit card.

Morris response: Below is how AACPD manipulated and suppressed ih}'orma

————

nse \ . tion i
about I.(atlzy s financial transactions. They report no transaction history. If Mommy

could find it then why couldn’t they? Does it tie back to the order given to Det. Vincent
Carbonaro to not deviate from the suicide finding?

Katherine Morris Credit Cards
At the time of her death!!

Katherine Morris Visa Check/Debit Card Purchases for May 2012

Police subpoenaed incorrect records and reported misleading findings to homicidé panef
stating .”Ms. Morris had not made any purchases in the time frame examined”. Never asked or
confirmed info with family .

Account Detail For KATHERINE S MORRIS Account 720441 Checking 8

Draft
Account Details ¥ asdn: | D)
f YTD Annual | Dividend | Prioy-Year
i Dividends Percent Yield Rate!f Dividends;
i $0.18, 0.10%]| 0.100%! $0.00:
| I ) ARG
Account History
distory for 5/1/2012 to 9/10/2012
’EE‘;—'_' A R TR T
I | Effective | Description |

A o R Date i _ o - RCEY i s

' %Ecaw POINT FEDERAL oz Vil @ MD COLLEGE PARK UNIVERSITY OF MD ok

i3 3l P AUSUNIVERSITY OF MD Trace #1154 _

Al SITY OF MD Trace #11154 ___

idrwval @ MD BELTSVILLE WAWA 593 0000SUSWAWA 593 00
i 512012 |

{Trace #734 i

T ooty [Wihdrawal @ MD COLLEGE PARK MCDONALD'S M6193
| S/U2012 | eugMCDONALD'S M6193 Trace #20461
| SO ;o340 e eeasts Py e
73/1/2012 [Deposi-ACE-DFASIN DFAS-IN IND, IN (ARMY ALLT)

i $18.43;

i $15.05;

]

00.00}$615.05}
e i i H
Usn WVitirawal @ MD COLLEGE PARK 4404 KNOX RD US7 ELEVEN “ Jss07.68

PN e oINS

§ o i dewal @ IL 301 9277527 TIMMY JOEINS 348 EUSTIMMY JOFINS |
51212012 1345 Trace #19406 i
T [Wibdwal @ MD LAUREL 3545 RUSSEIT GREEN USWALMART |
57212012 Iy 985 Trace 4843121 N
I Wiharawal @ MD BOWIE PANERA BREAD #3566 USPANERA i
| 57312012 |gREAD #35 Trace #3044 !
I~ IWihdrawal @ MD COLLEGE PARK UNIVERSITY OF MD \l :
],
¥
I

3 5598.685

AL T | 5/412012 |5 \SUNIVERSITY OF MD Tracc #18755
W IILUE{ | 5/4/2012
FINANCE CUSTOMER SERVICE i

PHONE (479) 277-2643
FAX (479) 277-9796

FMD Trace #18755 _________
inxhdrawal (@ MD RIVERDALE 6411 BALTIMORE AVE USUSPS

12378120737 Trace #927 |
| Wibdrawal @ CA NELFLIX.COM NETFLIX.COM USNETFLIX.COM |
| S/AR2012 ippce 454422 |
Withdrawal @ MD COLLEGE PARK 01444 BOULEVARD USCVS -

WAL-MART STORES, INC
702 SW 8TH STREET
BENTONVILLE, AR 72716-0100

{&.

ST# 1085 OP# 00008274 TE# 05 TR# 00326

GLUE STICK 0026000005225
FOAM WHITE 0079946008205
SUBTOTAL _ 1041

S B TRE H0 Katherine Morris May 2, 2012
DT 050212 TM 013423

Walmart Receipt
w5 No grill purch (
AT NS aaEoon 28, o grill purchase only school supplies

DEL

BIT TEND  11.04
CHANGE DUE .
EFT DEBIT PAY FROM PRIMARY
11.04 TOTAL PURCHASE

ACCOUNT# == ==*+1025 §
EXPIRATION DATE 1305
REF # 212300635732
NETWORK ID. 0087 APPR CODE 843121
TERMINAL # 38022142

05/02/12 01:34:23

0.87 AD
9.44 AD

TC# 5041 4220 4663 2176 3448
05/02/12  01:34:26
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| 5412012 151 444 Trace #63379
| 5/412012 {Deposit

i EWiLhdﬁwal @MD COLLEGE PARK 8721 BALTIMORE AVE

Tem. #: 09 Trans.
Date: c/03/12

$200.00] $742.50]

Cashter #: 090094
Time: B:1¢ an

1 gooooozasses c.am
1 000000860417 458
1 00000043037 1588
1 000000864506 pey

Katherine Morris May 3, 2012
CVS Receipt

No Sleeping Pill purchase

savings
012569515

1 558

) 3

roval

cve svoms 1ess
| COLLRGR PARR, KD 20760
|

sexohans Capy

}i{m |A55H3- vﬁﬂt/?ﬁ/i/ &W/’ <70 CF-

Nem 017 - Erlade beeer Stnds "
oo 43037 PseLruy Moy Sroghs 7758
L 70450~ CUS DiSinfeting pfpts o2k
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On the third point the panel ask. s Forensically examine the packaging of the disposable grills, nighttime sleep aid

—— pill bottle and lighter recovered from within Ms. Mortis” vehicle to ascertain if
any foreign fingerprints are present.
The AACPD responded The Evidouce Collecton Unit alo atempte o process the recovered gils, pill botde

and lighter for latent prints. Al items were both Cymwwylat? Fume processed and
dusted with black powder, There were no yiable samples obtained.

——

Morris response: Please note the
following internal comments made
by the AACPD:
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10. Chief Altomare states “February 2015: County Executive Schuh, State’s Attorney Wes
Adams and | met with Reverend Morris and her family. We heard her concerns and
AGAIN re-opened the investigation. At this time | ordered further forensic examination

of items recovered inside of Katherine’s car. “

Morris’ response: Upon review, the Forensics Biology DNA Report showed that Chief
Altomare’s further forensic examination yielded false and misleading information
about the DNA that was reported to the family and the public. POLICE KNEW THERE
WOULD BE A PROBLEM WITH THE DNA BEFORE IT WAS TESTED.

MPIA shows AACPD knew there was going to be a problem

with the DNA before it is tested

Nere are no prints

On Mon, Apr 27, 2015 at 11:34 AM, Richard Alban =p026 1 6Guancountyv. org= wrote:
FY1
In regards to this investigation, as the evidence is processed lets go ahead and have all DNA evidence
tested. A This will make us transparent in our attempts to pursuc any and all evidence in this

investigation.

This may open up questions from the family as to the results but not deing so will definitely open up
qguestions. A

So whatever we can process in or on the vehicle please make sure we do it.

Also are there any partial prints etc... on the grill packaging????
Lets just report the facts.

Thanks

Lieutenant Richard Alban
Below is an AACPD statement containing false DNA findings that would have been reported to others
including the NAACP, FBI and the OCME. When the OCME is asked about the DNA reporting they state
that is not what they do. According to their office the AACPD did the DNA testing and reported it to

others

On August 4, 2015, a meeting was conducted with Reverend Tillet in attendance at AACPD Headquarters in
Millersville. All of the information described below was discussed with him at this meeting. \ncluding, DNA
testing that was performed on the lighter and the grills by AACPD. Katherine’s DNA was found on one of the

grill’s outer packaging and on the lighter. e

AACPD Internal Communication vs Forensics Report

Good... this helps clear things up A
> Wed, NMay 27. 2015 at 3:01 PM. Richard Alban —pO2c ) Gez ancounl - rote:
> 1 =
TEHITS IS NOT FOR RELEASE UNTIL CONFIRMED -
DTN A came back on the lighter to be Katherine Morris and also on one of the burned =rilis.
No other IDINA _ FpEbE iy BC = cC— ——r Q,(J’/} Dn> -
Amain this MIIS T be Confinmed before it gocs out. T o< < =¥ g C'/_’g"
This is just a heads up for futurc relecase. N S (2 e —
i A Toc=se=voaxa <N
Lieutenant Richard Alban D e

Commander, CID Major Crimes SectionA
Anne Arundel County Police Departument

A m.ixgux_e of IDIN.A from at least two individuals was obtained from this item. This is a partial

mixture (3 out of 22 loci). which may be duc to degradation or an
re;overa.ble IDOINA . Given the limited nature of this mixture, no <can be

regarding this itemn. ) L .

L. ——— E

16



The actual DNA Forensics Biology Report.

|

n

Offense Description: DOA Report Date: May 27, 2015
Laboratory Case Number: AAQ122-15 Case Officer: Sgi. Poole #1442
Complaint Number: 12-71643] Altention: ECU Evidence Coordinator
Analyzed By: Emilie Dembia Agency: Evidence Collection Unit
DNA Conclusions:

Item CS-01 (Lighter):

A mixture of DNA from at least two individuals was obtained from this item. This is a partial
mixture (16 out of 22 loci), which may be due to degradation or an insufficient amount of
recoverable DNA. Katherine Morris cannot be excluded as a possible contributor to this mixture.

A major component can be determined at 7 out of 16 loci. Using Recommendation 4.1 from the
1996 National Research Council report’, the frequency in the combined population®*? of this
major component and the known DNA profile of Katherine Mortis is approximately 1 in 290
billion unrelated individuals.

Item CS-04 (Bottle of sleep aid medicine):

Three alleles were obtained from this item, which may be due to degradation or an insufficient -
amount of recoverable DNA, Given the limited number of alleles, no conclusions can be made

regarding this item.

Item CS-05 (Packaging for 2 disposable charcoal erills):

One allele was obtained from this item, which may be due to degradation or an insufficient
amount of recoverable DNA. Given the limited number of alleles, no conclusions can be made
regarding this item,

Item CS-06 (Disposable charcoal grills):
Grill A: .
A partial DNA profile (19 out of 22 loci) was obtained from this grill, which may be due
to degradation or an insufficient amount of recoverable DNA. This partial profile is

consistent with the known DNA profile of Katherine Morris.

Using Recommendation 4.1 from the 1996 National Research Council report’, the
frequency in the combined population®* of this partial profile and the known DNA
profile of Katherine Morris is approximately 1 in 8.9 quintillion unrelated individuals.

Grill B:
No DNA profile was obtained from this grill. This may be due to degradation or an

insufficient amount of recoverable DNA. As a result, no conclusions can be made
regarding this item.

Item VV-01 (Swab from int. driver door):

A partial DNA profile (4 out of 22 loci) was obtained from this item, which may be due to
degradation or an insufficient amount of recoverable DNA. Given the limited nature of this
profile, no conclusions can be made regarding this item.,
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Offense Description: DOA Report Date: May 27, 2015
Laboratory Case Nomber: AAG122-15 Case Officer: Sgt. Poole #1442
Complaint Number: 12-716431 Attention: ECU Bvidence Coordinator
Analyzed By: Emilie Dembia Agency: Evidence Collection Unit

Item VV-02 (Swab from int. front passenger door); — emms
A mixture of DNA from at least two individuals was obtained from this item. This is a partial
mixture (3 out of 22 loci), which may be due to degradation or an insufficient amount of

4

v recoverable DNA. Given the limited nature of this mixture, no conclusions can be made
regarding this item.

Item VV-03 (Swab from int. rear driver door):
One allele was obtained from this item, which may be due to degradation or an insufficient

—) amount of recoverable DNA. Given the limited number of alleles, no conclusions can be made

regarding this item.

ltem VV-04 (Swab from int, rear passenger door):
No DNA profile was obtained from this item. This may be due to degradation or an insufficient

y amount of recoverable DNA. As a result, no conclusions can be made regarding this item,

Item VV-05 (Swab from steering wheel):

Four alleles were obtained from this item, which may be due to degradation or an insufficient
amount of recoverable DNA, Given the limited number of alleles, no conclusions can be made
regarding this item.

11. Chief Altomare states “May 2015: Reverend Morris turned over digital evidence
to the Anne Arundel County Police Department. Reverend Morris believed this evidence
showed Katherine’s cellular phone moving in the hours before her body was found”

Morris’ response: Chief Altomare is mistaken and seems to be down playing what this
was actually about. Perhaps someone reporting to him is misreporting the facts. The
following is a more accurate description. THIS IS LONG BUT NECESSARY TO BRING YOU
THE FACTS. | requested a copy of the cell phone extractions from Kathy’s phone. The
AACPD gave me a PDF file of the extractions. Because of what | viewed as a
misinformation or false statements about the missing surveillance tape footage | had
grown to not trust the AACPD responses. In the interim, a forensics company out of Las
Vegas, named Expert Data Forensics selected the Morris case as free project and
performed the same data extractions as the AACPD police using the same software as
AACPD. Kathy’s electronics were flown to Las Vegas and | flew to Las Vegas where the
company is based. ABC’s 20/20 sent a reporter to Las Vegas to record the findings. With
TV cameras rolling a team of individuals started reviewing records. As the two copies
were compared there was a block of time missing from the AACPD PDF. It was a block
that on the Expert Forensic Data extractions reflected the phone possibly moving and
the records possibly showing movement were deleted. I’M SPEAKING TRUTH TO POWER
SO KEEP FOLLOWING ME PLEASE. The Expert Data Forensics’ Company instructed me to
go back to the AACPD and request from them the “Raw Data” files used to create the
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)| Enforcement (IMAGE A) a few years back to the report we extracted this year, we see that Law

PDF file they had given me. Reason. The PDF file can be manipulated. The

Raw Data files cannot. That request was sent to Chief Altomare in July of 2015

who for two years ignored it. In 2017 an MPIA request finally yielded a claim from the
AACPD that now, the hard drive containing the “Raw Data” files had crashed and those
files were “conveniently unrecoverable.

The below image is the email sent to Chief Altomare
and his staff in 2015 that was not responded to.

Good Evening Chief Altomare,

The following request was received from Expert Data Forensics. Could you please let us know if this data is
available

Thank you

Marguerite Morris
301-408-8833

Sent from Morey's Device

From: Eliva Azoulay
Sent: Monday, July 6, 2015 4:42 PM
To: morrisrite@msn.com

Good afternoon Marguerite,

In our attempt to compare Kathy's cell phone forensic extraction reports from the one produced by Law
Enforcement DVD does not have all the folders, and subfolders that contain the raw data and logs that
feed into the report. We received only the PDF file called Report (see image) what we were hoping to get

is the complete forensic extraction -

IMAGE A: Report from Law Enforcement

12. Chief Altomare states “I directed the data to be reviewed by a Digital Forensics Lab. An
analysis of the data showed that the phone was maintaining a database of cellular
towers surrounding it rather than it moving. The report from the lab was given to

"

Reverend Morris.

Morris’ response: In addition, if you review the report and note below, you can see it is
not from “a” Digital Forensics Lab”, but from_their Digital Forensics Lab detectives.
More importantly, it cannot definitively state where Kathy’s phone was at all times on
the night of May 5, 2012. It does not address the GPS location records that were deleted.
It only talks about the phone storing locations. This is another manipulated response.

Below is an internal
5/11/2015 Anne Arundel County Mail - Call back to Ms. Morris

communication
at GPS data the 24 hours around day of her daughter's death.

Ms Morris said the info from the digital forensic lab is on a thumb drive and she would be willing to allow us {0  qQuu—
make a copy so we could review. These arrangements will be made direct with Sgt Poole so that our AAPD
Digital Forensics Lab folks can oversee the copying of the data.

HHH
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ANNE ARUNDEL COUNTY, MD POLICE DEPARTMENT
CRIMINAL INVESTIGATION DIVISION e 43
Exhibit _/

L HOMICIDE UNIT p)
. . CONFIDENTIAL INVESTIGATIVE SUPPLEMENTAL REPORT
Morris’ response: | have not received any Lia'3
P . ” Offense/Incident Victim/Business Name Case Number
report from a “Digital Forensics Lab”. | Deansuicide Morris, Katherine Sarah 2012-716431
What | have received is an AACPD CID | Date Written Victim/Business Address Original Date
May 30, 2015 7009 Arundel Mills Blvd. May 6, 2012
Supplemental Report signed by an Hanover, Maryland

Officer Poole and Det. Seegers. SUPPLEMENTAL REPORT
On May 6, 2015 at approximately 10:00 am I met with Ms. Morris and her son in the lobby of CID

Therefore that rep ort Is one p rep ared by (Criminal Investigation Division) 41 Community Place, Crownsville, Maryland 21032. This was in

reference to an iPhone 3GS, from a suicide case, which was downloaded by Expert Data Forensics, 5071
the AACPD themse,ves and ShOW” here‘ N. Rainbow Blvd #180, Las Vegas, NV 89130. Ms. Morris handed me a blue in color PNY 16GB thumb
drive which contained the digital download from Expert Data Forensics. | explained to Ms. Morris that [
was going to make a copy of the information on the thumb drive and would return it as soon as it was
completed.

In addition, while the report talks about
. . 1 took the PNY thumb drive and made a copy of the extraction from Expert Data Forensics and place this
the phone hous’ng records th’s report copy on my forensic computer under case file name: Moris Case#2012-716431. I open the file which

was created by Expert Data Forensics and recognized the file was from a Cellebrite Physical Analyzer

does not address nor explain away the vd.1.3.14. This is the same forensic device we use in our lab. 1am familiar with this device and have

. performed over five hundred (500) extractions using this device. The copy was completed at

GPS extracted fIIeS that showed up as approximately 10:39 am and I returned the thumb drive to Ms. Morris in the lobby.

deleted from the AACPD’s PDF file given I examined the report generated from Expert Data Forensics as they did not provide the actual files from
the Cellebrite extraction. I was asked to look at the Cellebrite report and explain what the location

to the Morris am i : H [ contents are. 1 check the Contents and Type 1 observed ‘Locations’. This was showing 180253 different

‘f 'Iy Those ‘f IIES ShOWEd locations on this iPhone 3GS which was running iOS version 4.1.
’ .

Kathy s cell phone poss’bly away from ﬁfhis can be explained as the iPhone is maintaining a database of Wi-Fi and cell tower locations around

H . that iPhone’s current location. | was able to verify this information from Apple and provided a excerpt

the Arundel Ml”s Ma”’ at times from Apple’s website. According to Apple, “The iPhone is not logging your location. Rather, it’s

. . maintaining a database of Wi-Fi hotspots and cell towers around your current location, some of which

throughOUt the evenlng on the nlght .f may be located more than one hundred miles away from your iPhone, to help your iPhone rapidly and

accurately calculate its location when requested. Calculating a phone’s location using just GPS satellite
her death- data can take up to several minutes. iPhone can reduce this time to just a few seconds by using Wi-Fi
hotspot and cell tower data to quickly find GPS satellites, and even triangulate its location using just Wi-
Fi hotspot and cell tower data when GPS is not available (such as indoors or in basements). These
calculations are performed live on the iPhone using a crowd-sourced database of Wi-Fi hotspot and cell
tower data that is generated by tens of millions of iPhones sending the geo-tagged locations of nearby Wi-

Fi hotspots and cell towers in an anonymous and encrypted form to Apple™.

ANNE ARUNDEL COUNTY, MD POLICE DEPARTMENT

*Note 1: This report also contains another CRIMINAL INVESTIGATION DIVISION >
HOMICIDE UNIT ibi %

documented untruth about what was on the CONFIDENTIAL INVESTIGATIVE SUPPLEMENTAL REPORT E;;:'b';r‘?.}

H i H ot s iden Jictim/Business Name ase Nu 5 -
thumb drive provided by Morris. See_the | giisinie i SN
third paragraph. The truth is reflected in the || ... wricen Vietim/Business Address Original Date

Aay 30, 201 7009 Arundel Mills Blvd. May 6. 2

photos below. M a0 2012 e i e

Tn summary this iphonc was not moving, The data from the location content was being colleeted by
Apple for cell tower location updates. This information is for Apple to use to accurately calculate
focations when requested.

Furthermore Ms. Morris has expressed interest in the IP Connections from May 5, 2012. The times from
wurs from UTC

*¥ i H ¢ ddresses frox lebrite are in U ~oordinated Universal Time) which is
NOte 2 Rev' Morr's was g'Ven a letterfrom ;{‘:el;r:x::c‘:cd a co‘nvelzsic(:i c]lmrr sho\xin‘;:; -lj;i si(mcs (:}on:eijl’lkt(? w T—“.S‘T—I(-L-‘ast)ez'nl Stkandard Time).

a cell tower expert that refutes the AACPD

statement. See page 23 for the letter.

Chart shows Standard and Daylight Savings Time for each zone.
“S" = Standard and "D" = Daylight Saving time (CST,CDT)

PST rPDT MST MDT CSsT CDT EST EDT Uie

4 p.m, 5 p.m. 5 p.m. 6 p.m. 6 p.m. 7 p.m. 7 ;;.m. 8 p.m. 00:00

5 p.m. 6 p.m. 6 p.m. 7 p-m. 7 p.m. 8 p.m. 8 p.m. 9 p.m. 01:00

. 6p.m. 7pm.  7pm 2 p.m. Spm.  9pm 9p.m. 10 p.m. 02:00
7 p.m. 8 p.m. 8 p.m. 9 p.m. 9 p.m. 10 p.m. i6 pom. 11 p.m. 03:00

8 p.m. 9 p.m. 9 p.m. 10p.m. 10p.m. 1ip.m. 11 p.m. Midnight 04:00

9 p.m. 10pm.  10pm. | ifpm. 11pm. | Midnight Midnight 1am. 05:00
10p.m.  11p.m. 11 pan.  Midnight Midnight 1 am. 1 a.m. 2am. 06:00
11 pom.  Midnight Midnight 1 a.m. 1a.m. Zam.  2am. 3am.  07:00
Midnight 1 a.m. 1am. 2am. 2am. 3am 3 a.m. 4am. 08:00
1a.m. 2am. 2 a.m. 3am.  3am. 4am. 4 a.m. Sam.  09:00

2 a.m. 3 am. 3 a.m. 4 a.m. 4 a.m. 5a.m. S a.m. 6 a.m. 10:00

3 aun. 4 a.m. 4 a.m. 5 a.m. 5 a.m. 6 a.m. 6 a.m. 7 a.m. 11:00
4a.m. 5 am. 5a.m. 6 a.m. 6 a.m. 7 a.m. 7 a.m. 8am. 12:00

5 a.m. 6 a.m. 6 a.m. 7 a.m. 7 a.m. 8 a.m. 8am. 9 a.m. 13:041

6 a.m. 7 a.m. 7 a.m. 8am. 8 a.m. 9 a.m. 9 a.m. 10 am.  14:00

7 a.m. 8 a.m. 8 am. 9 a.m. 9 a.m. 10 a.m. 10 a.m. 11 am. 15:00

Case Status: () Open (X) Closed () Arrest () Suspended () Unfounded

Detective J. Scegers #1223
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ANNE ARUNDEL COUNTY, MD POLICE DEPARTMENT

CRIMINAL é‘{\)\“E;:TIi}(?LTi(I)T\ DIVISION Exhibit Lj
IN THE REPORT AACPD REFERENCES HOW THE CONFIDENTIAL INVESTIGATIVE SUPPLEMENTAL REPORT / '/}' Jot
DOWNLOADED GPS SETTINGS DO NOT
Offense/Incident Victim/Business Name Case Numt
REFLECT WHERE THE PHONE IS LOCATED. Death/Suicide Moxris, Katherine Sarsh 2012716831
However, in contradiction to what the report  DateWritten Victim/Business Address Original Date

May 30, 2015

May 6, 2012

says on page 1 and 2, on page 3, THE AACPD
REPORT CITES THAT AT A PARTICULAR TIME
THE PHONE WAS AT A SPECIFIC LOCATION

8am. %am.  Y9am 10am i0am 1lam {lam  Noon

9a.m. lﬁaim. 10am. liam - 1lam _\'?Jon Noon

0am 1lam Ilam Noom  Noon Ipm. 1Ipm.
THAT IS ACCORDING TO THE PHONES lzm ' Nem | New  lpm |1ps |dp; | 2pm
INTERNAL GPS DATA. It’s right there in black Do (IO BN OB CEN R OE
and white. THE REPORT CONTRADICTS IT SELF RS | [N e s ey e
— SO WHERE DOES THE TRUTH LIE. Are me 3pm 4pm.  4pm  Spm  Spm.  6pm  6pm
missing something?

ipm. iip.m.i lpm. 3pm  3pm 4p.m. 4pm.

pert Data Forensics he IP Connections an IP address which belong
md.edu’ (University of Maryland) on 5/5/2012 at 6:52:26 PM (UTC) connecting to Katherine Morris™
points of time prior to and following Kathy’s| ihone Thistime in Easten Standard Time (EST) will be 2:52 PM EST. Thus the iPhone was evidently
still at/on the campus grounds at said time (2:52 PM EST) and not yet at Arunde] Mills Mall.

Note: In testing random GPS locations at known

death, the phone locations identified were
accurate.

Morris’ response: | reached out via phone to a Ben Lemere of the Berla Corp (digital
forensics) for assistance and for some reason he reported my inquiry back to the AACPD.
That communication elicited the following internal comments where the “AACPD officer
was calling back the receptionist | spoke with “for the details of the conversation.”. But

why? Pictured below is the officer’s actual statement.

As a side note our VIP contact Ben Lemere advised Ms. Morris contacted his company (BERLA Corp.) for a
download of her daughter's phone because the company in Vegas highly recommended his expertise. | have
reached out to the receptionist she spoke to and will get the details of the conversation. Mr. Lemere has not
responded to the request yet and is deferring to us for guidance. He has offered any assistance we request.

-Sgt. J. Poole

On Thu, Apr 30, 2015 at 1:32 PM, Herbert Hasenpusch <p02800@aacounty.org> wrote
[Quoted text hidden]
[Quoted text hidden]

Morris writes that just as a side note, in 2015 the message below was sent by from the
Interim Chief of Police to the head of their Criminal Investigation Division (Alban)

Herbert Hasenpusch <hhasenpusch@aacounty.org> Mon, Mar 23, 2015 at 3:13 PM
To: Richard Alban <p02616@aacounty.org>

After the review if there is nothing... | am okay with releasing anything and everything we would normally release
on a suicide case... Might help with closure on the families end..

Also, be aware that FOIA and PIA requests may include our email correspondence at some point...

HHH

Quoted text hidde
[Quot idd
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To illustrate the untruth contained in the report on page 20 see below.
The AACPD officer states:

1 examined the report generated from Expert Data Forensics as they did not provide the actual files from
L the Cellebrite extraction. I was asked to look at the Cellebrite report and explain what the location
contents are. 1 check the Contents and Type 1 observed ‘Locations’. This was showing 180253 different
locations on this iPhone 3GS which was running iOS version 4.1.

The truth reported by Morris is the following:

Pictured is actual thumb drive given to AACPD on May 6, 2015 to compare their Cellebrite extractions to the extrac-
tions completed by Expert Data Forensics and to explain the GPS discrepancies. Pictured in A is actual blue thumb
drive. In Picture B is PDF file titled “report” and is the file extraction created by Anne Arundel County Police them-
selves. Picture Cis enhanced picture of PDF showing May 4 was the date it was created on the thumb drive provid-
ed to AACPD. Detailed in picture D are the files created by Expert Data Forensics in their entirety. This clearly
shows more than a PDF file was provided to AACPD on May 6, 2015 .

a

b5

Actual PNY
Thumb Drive

5722015123
57212015723
5212015 728D
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The Morris family team consist of a
certified cell tower expert based out
of Virginia who submitted the
following 2 page letter

BB RERSE = P ]

Pr& Digital

Forensic Consulting

To Whom it May Concern,

I was first contacted by Marguerite Morris in October, 2016 and agreed to join the Morris’ team
of experts by offering pro-bono services as a digital forensic and cell site analysis expert. Over
the past 17 months several questions were posed to me. The main incident under investigation

was in reference to the death investigation of Katherine Sarah Morris who died May 6. 2012 and
the associated cell phone data extractions.

Originally, my assistance was to compare the mobile forensic data extraction of the Expert Data
Forensics (EDF) GPS records stored on the AT&T iPhone 3GS belonging to Katherine Morris
with those of the AACPD extracted GPS records which allegedly showed a block of missing
files. The file extractions done by EDF were done on several occasions with the most recent
Cellebrite software versions available at the time of the extractions. It was believed that the EDF

files showed the victims cellphone moving when according to the AACPD it was stationary.
Questions were also asked about UTC time.

Background

in May of 2017 using the most recent version of Cellebrite, a copy was provided directly to me

for my opinion/confirmation of movement or lack thereof, from an expert in cell site location
analysis.

A new set of extractions were sent to me on an 128Gig Flash Drive onto which they had dumped
the UFED data. This flash drive was shipped directly to me from Eliya Azoulay-Mare, Director
of Operations for Expert Data Forensics.

Prior chain of custody challenges were considered in reference to the phone and TPOD with Ms.
Morris stating that the items were maintained with the packaging seals unbroken from when
Expert Data Forensics had sealed them. This was following their original extractions and were
also kept in a tamper proof fire proof safe.

The main files of interest were the EDF extractions records that showed potential movement on
May 5th and/or 6th, 2012 because GPS road coordinates were showing locations that appeared to
be several miles away, but occurring when the victim’s body and phone were believed to be
stationary.

The question was posed, would or could UTC time effect the extractions, and did they?

My response was that the UTC time would not affect the data in the extraction. UTC time is
used mainly for uniformity when analyzing the data, especially on mobile devices because they

can casily be switched from time zone to time zone. For example. if a file was created at 04:00

Page 1 of 2
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Page 2 of Professional Digital Forensic Consulting

a.m. UTC, the local Eastern time stamp would be midnight during Daylight Savings Time and
11:00 PM the day prior during Daylight Standard Time.

Marguerite Morris found a video file within the extraction data created at approx. 11:18 p.m. on
May 5, 2012. A further question was posed, how was the video created or played? Did it come
from some sort of automated process or if someone actually physically downloaded and played

it?

The best explanation I could provide for the creation of the video on the phone was that someone
used the phone on/around that date and time and it was downloaded onto the phone. It may have
just been viewed and automatically downloaded, but either way, it indicated some kind of use.

In my opinion, the conclusion that the phone wasn’t moving is based upon partial evidence. To
accurately make this conclusion, one would have had to compare the data on the phone with the
cell site data from the cellular provider. Another very simple way to tell if the phone was
moving is to look at the cellular provider records and see if the phone was connecting to multiple
cell sites and/or sectors around the time of the incident. However, I don’t know if the AACPD
obtained this data. If they didn’t, it’s long since been purged from the AT&T servers and likely
no longer available. Since these records were not requested and/or preserved there is no way to
definitively determine the location of the phone on the night in question.

Sincerely,

Patrick J. Siewert,

Principal Consultant

Professional Digital Forensic Consulting, LLC (Pro Digital)
Based in Richmond, Virginia

Website: http://ProDigital4n6.com

Phone: 804.588.9877

Fax: 804.774.7569

Email: Patrick@ProDigital4n6.com

Virginia DCJS# 11-14869

13. Chief Altomare states “Summer 2015: Again because of Reverend Morris’ concerns, Dr.
Aronica-Pollack of the OCME conducted in depth research into carbon monoxide deaths.
She researched 204 CO2 deaths. 20 of these cases were suicides with charcoal grills and
13 of these were in a car. Reverend Morris provided a list of 22 concerns, including the
same digital evidence provided to AACOPD in May was also turned over to the OCME.
Finally, the doctor re-examined the positioning of Katherine’s body in the car and burns
she suffered. In conducting her research and review, Dr. Aronica-Pollack reached the
same conclusion as the contract Digital Forensics Lab. After her further review, Dr.
Aronica Pollack still concluded the death of Katherine Morris was a suicide.”

It is important to note that the OCME is the entity that determines that cause and
manner of death in Maryland. Dr. Aronica-Pollack concluded, “None of the points
brought to our attention lead us to believe foul play was involved in any way. In fact,
the manner of suicide is supported by the information gathered.”
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Morris’ response: The OCME is an entity that relies on the input of the police
department. They do not do DNA testing, they do not review video tapes, they do not

collect and test evidence at the scene, nor do they investigate the circumstances around

a victim’s death.

Yet the AACPD want to tout the OCME involvement
just like the alleged involvement of the FBI to
debase Morris’ support. The letter they reference
from Dr. Pollack is a shame and an embarrassment
to the OCME. Our evidence shows that it was co-
authored with the AACPD, cut and pasted on OCME
letter head, and then signed by Dr. Fowler. The
OCME did not do an independent investigation. An
MPIA responsive document shows planned
collaboration between the two agencies as they
prepared to meet with Rev Steve Tillett of the
NAACP

ALSO IN THIS SAME LETTER
THE OCME REPORT FALSE The Office of Chief
DNA FINDINGS TO THE VI ICais
MORRIS FAMILY WHICH BUEECIEE Y I
THE AAcPD  kNEw. [ ""tters:‘a’tf:;fam"y
Released MPIA info. shows

that the letter containing "Katherine’s DNA

was found on one

of the grill’s outer
family contained false DNA packaging and on

findings and was reviewed the lighter
by the AACPD on at least
two separate occasions

the response to the Morris

Aronica, Patricia <aronicap@ocmemd.org>
To: John Poole <q02212@aacounty.org>

Here is the DRAFT of out letter to Ms. Morri

of Maryl

E miner
2dical Examiner
and

i Second Morris Letter.docx

=21

DNA Conclusions:

Jiem CS-01 (Lighter):
A mixture of DNA from &t Jeast

mixture (16 out of 22 Joci),

recoverable DNA. Katherine Morrs cann

Jtem CS-05 (Packaging for 2 dispossble charcoal grils):

One allee was obtained from tistem, Which may be du

amount of ecoverable DN
regarding thi ilem.

4. Givea the limited numberof alleles, no

Ocmemd.org Mail

w0 individuals was obtained from this tem. This is  parel

i insufficient amountof
.whichumybcduetodcg:admonmm ‘ e N
ot be excluded asa possible fontnb}uor o this nnx_/

¢ 0 degradation ot an insuficient
concusionscan be made

4

before being released to the Morris family and the public. KATHY’S DNA IS NOT ON THE
GRILL PACKAGING. DNA FROM THE LIGHTER IS FROM TWO DIFFERENT INDIVIDUALS.
YET THEY REPEATEDLY REFERENCE THIS LETTER THAT CONTAINS FALSE DNA FINDINGS
AS VALIDATION AND CONFIRMATION OF AN ERRONEOUS SUICIDE RULING. THE OCME
ONLY SEES THE REPORTS PRESENTED TO THEM BY THE AACPD.
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14.

In addition, the claim that DR. Aronica reexamined
the position of Kathy’s body is questionable. The
OCME office states that they have released all
communications and records. There is not a single
notation of any such review by Dr. Aronica. Yet,
what Chief Altomare is stating is that the Medical
Examiner Dr. Aronica has reviewed the following
photos and on the record finds them consistent
with suicide. Therefore, Katherine Morris after
having allegedly ingested 8 sleeping pills and
falling into a comatose state after inhaling carbon
monoxide from charcoal grills would have fallen
naturally in the position shown. The burns to her
body are post-mortem which means she naturally
moved on top of the grills after she died. Turned
her arm in the awkward position and buried her
own face down into the well of the door. THIS IS
THE POSITION OF THE BODY BEFORE EMERGENCY
PERSONELL ARRIVED UNLESS THERE IS
SOMETHING SOMEONE FORGOT TO TELL US.

Death scene photo of victims body Exhibit #153
showing arm in unnatural position

It also means that she would have laid on top of her purse that is showing to include a

water bottle that is on the same seat.

Chief Altomare states “May 2015: The Anne Arundel County Police Crime Lab prepared

a DNA report after the examination of items recovered from Katherine’s vehicle. DNA

testing results that were sufficient for comparison all matched Katherine’s DNA. “

Morris’ response: False and misleading, and is a clear manipulation in reporting. What

do they mean by “DNA testing results that were sufficient for comparison all matched

Katherine’s DNA.” See the enclosed DNA Forensic Biology Report on pages 17 and 18.

Note: The report shows that there were also DNA hits from at least one other person
that were found at the scene, with no documented attempts to identify it.
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15. Chief Altomare states “June 17: The Baltimore FBI Office contacted the Anne Arundel
County Police after Reverend Morris requested the Department of Justice review the
case. FBI Baltimore met with Anne Arundel County Police Homicide Unit and was briefed
on the investigation. This briefing included each of the subsequent steps listed above
and the exhaustive work put in by the OCME After this meeting, no further questions
were posed by the FBI.”

Morris’ response: REPEATEDLY THE AACPD MISLEAD INDIVIDUALS BY STATING THAT
THE FBI HAD INVESTIGATED THE DEATH OF KATHERINE SARAH MORRIS. When in fact
the FBI office only reviewed the AACPD’s case file with already documented
misinformation, manipulated information, and where key facts that might have

brought into question the erroneous suicide ruling were suppressed.

In addition, research shows that other
than the 2015 meeting with OCME, the
M.E. appeared to have pulled her data
primarily from archived annual OCME
reports and a review of those numbers
showed exaggerated numerical results.
It does not appear there was any
exhaustive work done. | have done at
least three separate MPIA request to
the OCME none of which have yielded
anything that reflects any extra effort or

support to the AACPD allegations. However in one released document there is a
notation that the M.E attempted to get the Maryland State police to examine evidence
and when they refused to do so without following proper protocol, Dr. Aronica had
someone that worked in her office, that happened to know something about phones,
but who “was not classified as an expert in the field” give an opinion.

16. Chief Altomare states “Fall 2017: In an effort to bring closure to Reverend Morris’
concerns, | requested Retired Baltimore City Homicide Detective/Sergeant currently
serving as our cold case analyst again review the investigation and findings. After his
review was completed he concluded the death of Katherine was a suicide.”

4

Morris response: The FBI office and this “Retired City Homicide Detective/Sergeant
reviewed only the AACPD’s case file with already documented misinformation,
manipulated information, and where key facts that might have brought into question
the erroneous suicide ruling have been continuously suppressed.

Thank you, Rev. Marguerite R. Morris
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